

有關國際拳擊總會遭國際奧會除名事件經過說明

國際拳擊總會 (International Boxing Association, IBA)，由於經營治理不善，國際奧林匹克委員會 (IOC) 在 2019 將 IBA 停權，因此 IBA 未參與改期的 2020 東京奧運拳擊賽事管理。東京奧運、巴黎奧運拳擊項目賽事皆正常舉行，並由 IOC 所成立拳擊項目專案小組負責執行。

<https://sports.ettoday.net/news/1472151>

2023 年 6 月 22 日，IOC 依據奧林匹克憲章第 3.7 條，決定撤銷對國際拳擊總會 (IBA) 的承認，未來將不再認可該組織運作，IOC 在報告中指出：「由於情況的嚴重性，除了撤銷對 IBA 的承認，別無選擇。儘管已經給予 IBA 各種機會，包括 2021 年至 2023 年的藍圖，以實際、有效的改變來處理各種問題，但 IBA 仍無法達到 IOC 解除停權所需的標準。」

<https://www.tpenoc.net/news/ioc-session-withdraws-recognition-of-international-boxing-association/>

IBA 針對 IOC 撤銷一案，於 2023 年上訴至國際體育仲裁法庭(CAS)

<https://www.tpenoc.net/news/international/iba-will-lodge-a-complaint-with-cas-over-the-cancellation-of-ioc-recognition/>

2023 年 11 月 25 日成立世界拳擊聯盟 (World Boxing)。同時，美國拳擊總會 (USA Boxing) 已宣佈跳脫 IBA，並加入新成立的世界拳擊聯盟 World Boxing (WB)。

<https://www.insidethegames.biz/articles/1142655/franfurt-boxing-world-congress>。 <https://www.tpenoc.net/news/international/usa-boxing-resigns-from-iba-to-join-world-boxing/>

日前國際體育仲裁法庭(CAS)於 2024 年 4 月 2 日駁回 IBA 對 IOC 的控告，詳如附件

綜合上述的新聞與附件內容可以得知，目前 IOC 已將 IBA 除名，並 IOC 需有新的國際拳擊總會作為拳擊項目專責賽事組織，美國身為 2028 洛杉磯奧運主辦國，USA Boxing 已宣布加入 WB，意味著 WB 在未來奧林匹克運動會拳擊項目賽事扮演著重要角色。因此，基於 CAS 的官方文件，目前 IBA 在國際奧林匹克賽事承辦國已無任何功能，而 WB 近期已開始積極接收其他國家拳擊協會，是

目前有潛力成為拳擊項目專責之新興國際組織。建議我國拳擊協會應儘速決議加入 WB，以利備戰 2028 洛杉磯奧林匹克運動會，促進我國拳擊項目發展。

WB 介紹 (詳如附件)

世界拳擊聯盟 (World Boxing, WB) 是一個非盈利的國際單項總會，目的在將拳擊運動員的利益放在首位，並確保拳擊運動繼續為國際奧林匹克運動會的核心項目。WB 由來自世界各地多個國家國家拳擊協會組成，以回應圍繞奧運風格拳擊的國際管理機構持續存在的問題，該機構未能解決國際奧委會 (IOC) 長期以來對體育誠信、治理、透明度和財務管理的關切，使拳擊作為奧運會項目的未來變得岌岌可危。

WB 執委會名單：

Matthew Holt, Chief Executive, GB Boxing

TysonLee, President, USA Boxing

Karin Mattsson, Board Member, Swedish Boxing Federation

Michael Mueller, Secretary General, German Boxing Association

Karina Picson, Boxing Competition Official, the Philippines

Lauren Price, Athlete Representative

Richard Torrez Jr, Athlete Representative

Boris vanderVorst, President, Dutch Boxing Federation

Keith Walker, Chair, Boxing New Zealand

Simon Toulson, Interim Secretary General (without voting rights)

World Boxing 'welcomes' CAS decision to withdraw recognition from IBA

[Click here for](#)

[Boxing main menu](#)

- By [Marcos Menocal Pareja](#)

Wednesday, 3 April 2024



World Boxing has positioned itself as 'the international federation', following the High Court's decision to dismiss the IBA's appeal against its expulsion. It urges all national federations 'to join and support World Boxing'.

"World Boxing (WB) welcomes the decision by CAS to revoke the recognition of the International Boxing Association (IBA) and the subsequent comments made by [the International Olympic Committee \(IOC\) stating that it wishes to work with a new International Federation,](#)" the organisation commented.

The WB's comments follow last Tuesday's decision by the Court of Arbitration for Sport (CAS) to reject the IBA's appeal against the IOC's decision to revoke its international recognition. The WB said: "The CAS decision, the TAS decision and the IOC comments send a clear and unequivocal message to all National Federations that if they want their boxers to have the opportunity to change their lives by continuing to compete in future Olympic Games, they must support and seek to join World Boxing."



World Boxing urges National Federations to join. WB

WB adds that "this is the last remaining hope for the sport to maintain its Olympic status beyond Paris 2024. "There is no alternative," the organisation continues, pointing out that the National Olympic Committees (NOCs) and National Boxing Federations "hold the future of Olympic boxing in their hands."

The IOC stated that, in the absence of a recognised body, "boxing will not be on the Olympic programme for Los Angeles 2028." Uncertainty about the sport after Paris 2024 is therefore total. The WB is positioning itself as the only "alternative", as it says in its statement, for all those national federations or NOCs if they want their boxers to have "an Olympic future".

For the WB, "it would be devastating for boxers at all levels around the world if boxing lost its place in the Olympic Games". This organisation believes that 'without the Olympic Games, boxing and boxers will suffer'. "The statement, in which the WB expresses its position on recent events, adds that if boxing is removed from the Olympic programme, "there will be fewer people involved in the sport at grassroots level and fewer opportunities for elite boxers."



The IOC has set the beginning of 2025 as the deadline for finding this recognised organisation. GETTY IMAGES

WB concludes his presentation by describing the situation as "urgent and time is of the essence". And he points to the leaders of the national boxing federations because "they now have a decision of paramount importance to make and we urge all those who care about boxers and the future of the sport to apply to join and support World Boxing."

The IOC also went on record on Wednesday as to who they believe has the solution. It is now in the hands of 6th National Boxing Federations and their NOCs. The IOC has given them a deadline for them to find a recognised body. At the LA28 Olympic Games, boxing is currently not included in the sports programme. To remedy this situation, the IOC must have an international federation associated with boxing by the beginning of 2025.

Meanwhile, the IBA, which "received the CAS decision with disappointment" and understood that "its initiatives have been overlooked by both the IOC and CAS", also concluded this Wednesday that it ["will refrain from making any further comments until the CAS decision has been thoroughly analysed by its legal experts"](#). Once this has been done, the organisation will be in a position to decide on an appeal to the Swiss Federal Supreme Court.